
V posledních pěti letech v Senohrabech  
postupně vznikly trvalkové či smíšené  
výsadby na místech, která byla původně  
povětšinou zanedbaná. Nyní v průběhu  
roku nabízejí nejen potěchu pro oči,  
ale i útočiště pro motýly a včely  
a spoustu dalšího hmyzu a živočichů.

P rvní velký záhon vznikl v roce 2015 na parkovišti u ná-
draží. Začíná vždy cibulovinami na jaře, drobnými rů-
žovými kvítky zmarliky, které vyrůstají přímo na kůře 

tohoto menšího stromku, záplavou rašících žlutě kvetoucích 
pryšců, ke kterým se přidávají tmavě modré chrpy, později fia- 
lové šalvěje a blankytně modré kakosty, následují červené ma-
vuně, žluté sápy, sem tam nějaká červená lupina, kopretina 
či divizna. Po letech můžeme krásně sledovat, jak každý rok po-
dle toho, jaké je počasí, vypadá záhon trochu jinak. 

Ohlédnutí za kvetoucí sezónou v naší obci
VYDÁVÁ OÚ SENOHRABY
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A to je na tom to zajímavé. Letošní rok bylo hodně řebříčku, 
který byl již po letech bílý, původní šlechtěný oranžový kultivar 
tak dlouhého trvání neměl. Pozdní léto zase přineslo záplavu 
echinaceí, uprostřed nichž září žlutě až do teď trávy (třtina os-
trolistá), nedávno se přidaly astry a podzim zbarvil listy zmar-
liky do krásných žlutooranžových barev. Teď už se můžeme tě-
šit zase na jinovatkou pocukrovaná uschlá květenství třpytící 
se v zimním slunci.

Další záhon, který vznikl v tomto prostoru, se nachází na po-
lostinné až úplně zastíněné ploše podél chodníku mezi kadeř-
nictvím a restaurací Franz. Po stranách tu jsou vysazeny dvě 
stálezelené kaliny vrásčitolisté, před nimi svídy s výraznými 
červenými výhony, které jsou patrné až nyní, po opadání lis-
tů. A pokud nasněží, vytvoří ještě výraznější kontrast. (Máte-li 
na zahradě svídy a chcete-li dosáhnout výrazných zimních ba-
rev, každý rok po konci zimy můžete třetinu keře seříznout kou-
sek nad zemí, pohnojit a keř vytvoří mladé výrazně zbarvené 
výhony.) Uprostřed záhonu jsou zasazené odolné hortenzie lat-
nané. Pod všemi těmito keři je hustý zelený koberec podsadbo-
vých trvalek, ze kterého mám obrovskou radost. Záhon jsme za-
kládali se silnou vrstvou kravského hnoje, což pro mnohé bylo 
překvapením, ale nyní se nám původní výživa rostlin odvděčuje 
bujným růstem. Všimli jste si poměnkovců s listy většími než 
roztažená dlaň? Stejně tak krásně rostou škornice, čemeřice, 
plicníky, na jaře srdcovky. Později to slušelo červeným lupinám 
v doprovodu kontryhele a v létě tu svítily dlouhé týdny oran-
žové denivky v jemném květenství metlic, a spolu s pevnými 
stvoly a květy rozchodníků. I teď je vše zbarveno do purpurově 
zlato-zelených barev. No a po zimě zase přijde záplava krokusů, 
sněženek a narcisků...

Letos druhým rokem už kvete několikero úzkých záhonů podél 
zrekonstruované cesty v ulici U Školky. V horní partii jsou tr-
valkové výsadby nejdříve samostatně a poté jako doplnění pů-

vodních krásných růžových keřů. Jaro začíná krokusy a mod-
řenci, na tulipánech si bohužel pochutnali nějací hlodavci, 
naštěstí okrasné česneky jim nechutnají, a tak jejich fialové 
květenství se krásně doplňovala se šantou a žlutými pryšci. 
Deštivý květen nechal rozbujet všechny trvalky, které pak 
rostly před očima, stříbrně olistěné čistce, kohoutky, echina-
cey fialové i žluté, perovskie, okrasný bodlák s modrými kula-
tými květy, krásnoočka, svíčkovce s drobnými bílo-růžovými 
květy, žluté solidastery (kříženec mezi astrou a zlatobýlem) 
a teď na podzim vysoké jemně kvetoucí traviny – prosa. Jestli 
jste se při výstupu od nádraží na chvilku zastavili, jistě jste 
si všimli toho včelího cvrkotu... Dolní partii dominují keře – 
hortenzie latnaté, červeně olistěné dřišťály, mahonie, menší 
druhy pámelníků, pár pustorylů a šeříků, jemné, na podzim 
do žluta se zbarvující tavolníky. V nejnižším záhoně uprostřed 
travin je zasazený vícekmenný muchovník. Všechny tyto dře-
viny ještě potřebují nějaký čas, než se více rozrostou, a tak jsou 
pod nimi zasazeny cibuloviny a trvalky. Zde jsou použity trval-
ky do polostínu, a tak tu máme mochničky, plicníky, bergénie, 
kakosty, violky a pryšce.

Novinkou letošního roku bylo osázení strmého svahu nad par-
kovištěm u školy. Svah byl osázen šeříky se třemi různými bar-
vami květu, které sráz nejen zpevní, ale až více povyrostou, ur-
čitě odolají i všemožným dětským hrám. Pod ním je vysazený 
kakost oddenkatý, který by měl postupně zaplnit zatím holá 
místa. Je to neocenitelná trvalka pod keře, ráda se rozrůstá 
a zabraňuje prorůstání plevele. Raději ji ale nevysazujte v blíz-
kosti jiných jemnějších trvalek. Pro volné prostranství nahoře 
byla vybrána skupinka tří jeřábů obecných (jedlý kultivar Edu-
lis). Až trochu povyrostou, vznikne pod jejich korunami takový 
přírodní „domeček“ pro hraní. A jeřabiny se na různé tvoření 
do družiny jistě také budou hodit!

Klára Horadová
www.ZahradaZblizka.cz

Nová služba v naší obci 
je tu pro každého, 

kdo potřebuje pomoct.

Planeta pro naše děti – přidejte se  
k našemu nápadu nově sbírat  

a znovu používat výplňový materiál

O d října v naší obci působí terénní a komunitní sociál-
ní pracovník, na kterého se můžete obrátit v náročné 
životní situaci. Pomůže vám zorientovat se v možnos-

tech řešení, bude s vámi hledat tu nejlepší cestu ven z problémů 
a bude při vás stát, dokud nezvládnete vše sami.

Kdy se na něj můžete obracet?
• Máte problémy s dětmi a jejich výchovou, zdravím?
• Někdo v rodině vážně onemocněl a nevíte, jak zvládnout 
 sami péči?
• Nevíte, jak zvládnout ztrátu partnera?
• Bojíte se o své bydlení, nebo jste ho ztratili?
• Perete se se závislostí?
• Omezuje vás zdravotní postižení a potřebujete podporu?
• Jste osamělí a život je pro vás nesnesitelně těžký?
• Máte potíže s financemi a chybí vám peníze na důstojný 
 život?
• Propustili vás z vězení a jste plni obav, jak se vrátit mezi lidi?

V každé situaci jde hledat řešení a ve dvou se hledá určitě lépe. 
Využijte pomoc odborníka, který vás v tom nenechá. 

Najdete ho v kanceláři v budově OÚ Poříčí nad Sázavou (spo-
lečné kontaktní místo pro všechny obce zapojené do projektu) 
každou středu od 13 do 16 hod. nebo na telefonu 733 741 046 
a může přijet za vámi domů na jakoukoliv adresu v Senohra-
bech.

D nešní doba má navzdory svým plusům i velké mínusy, 
jedním z nich je obrovské množství odpadu a jeho za-
hlcení naší planety. Hledají se různá řešení, ale stále 

to nestačí. Dobu ani pokrok nezastavíme, ale můžeme se za-
myslet nad možnostmi, které máme. Jednou z možností je věci 
znovu využít. Častý odpad, který nosíme do ekologických po-
pelnic, jsou výplňové materiály (bublinkové folie, bubliny 
a jiné výplně), které používají především e-shopy k obalení 
zboží či vycpávání krabic, aby se zboží, jež si objednáme na in-
ternetu, po cestě k nám nerozbilo. Tyto materiály sice poctivě 
třídíme do tříděného odpadu, nicméně je zde ještě jedna, mno-
hem ekologičtější možnost – tyto bublinkové a ostatní výplně 
distribuovat přímo do firem, které je obratem opět použijí.
Pokud se Vám nápad líbí a chcete zmenšit Váš osobní dopad 
na životní prostředí, nevyhazujte, prosím tyto bublinkové a os- 
tatní výplně. Noste je prosím do popelnice k tomu určené, kte-
rá bude umístěna před budovou Obecního úřadu v Seno-
hrabech (bude řádně polepena, aby byla jasně rozlišitelná). 
Na popelnici bude napsáno, které výplňové materiály budeme 
sbírat, ale rádi bychom Vám to zmínili i zde – jedná se o:
- malé/velké bublinkové výplně,
- malé/velké papírové výplně,
- bublinové kapsy,
- výplň àla mirelon,
- mirelonová esíčka.
V tuto chvíli máme již pět zájemců z řad lokálních firem, které 
od nás budou zmíněný materiál odebírat. V případě, že se tento 
„nápad“ ujme a výplňových materiálů budeme mít od vás, obča-
nů, skutečně hodně, máme už zkontaktované další lokální spo-
lečnosti, které mají také zájem se do tohoto řetězce zapojit.
Cílem je netvořit odpad z takového výplňového materiálu, kte-
rý může být obratem opětovně využit. Věříme, že za dobrý po-
cit, že děláme maximum pro zachování naší planety v dnešní 
podobě i pro naše děti, trochu práce navíc určitě stojí!

Barbora Janková ve spolupráci s OÚ Senohraby 

Projekt byl podpořen v rámci spolupráce MAS
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Obec Senohraby nabízí k prodeji  

PALIVOVÉ 
DŘÍVÍ 
SMRK
Cena 500 Kč/m3  
s vlastní odvozem z deponie u mostu.  
—

Cena 650 Kč/m3 při odvozu četou.  
—

Více informací na tel.: 323 655 336.

Jubilanti říjen 2019

Jména jubilantů  

mohou být zveřejněna  

dle nařízení o ochraně  

osobních údajů (GDPR)  

pouze v tištěné  

podobě měsíčníku. 

 

Děkujeme za pochopení

Naši milí oslavenci,  

srdečně Vám blahopřejeme  

k Vašemu výročí a ze 

srdce přejeme, abyste si 

ve zdraví, krásné životní 

pohodě a v lásce  

užili ještě dlouhou  

řadu šťastných let.



„Kájo? Kááájooo!“ Alenka se ještě ne-
bojí, ale hlásek už má nejistý dost. 
„Kájo! Vylez!“ Před večeří si zaběhli 

do lesa. Domů šli potmě. Alenka z toho 
byla trochu nervózní a Kája, aby ji 

uklidnil, začal vyprávět o bezhlavém ry-
tíři, který žije na zlenické zřícenině. Za jasných nocí se poti-
chounku krade lesem a tu hlavu, co mu chybí na krku, nosí v 
zakrváceném pytlíku u pasu. Když na někoho narazí, vytáh-
ne hlavu z pytlíku. Hlava si pocestného prohlédne a pak mu 
dá hádanku: Co dělá bezhlavý rytíř, když něco neví?
„... no, a každýho, kdo mu neodpoví správně, roztrhá 
na kusy!“ dokončil Kája a zmizel.
Alenka teď postává na cestě, pár krůčků tam, pár krůčků 
zpátky. Kolena se jí klepou. Strach jí profouknul uši a ona 
slyší každé zahoukání, každé zašumění, každou prasklou 
větvičku. V duchu vidí bezhlavého rytíře, jak se k ní pomalu 
blíží. „Kdyby mi Kája aspoň stihnul říct správnou odpověď 
na tu pitomou otázku,“ začíná si Alenka zoufat a znovu za-
křičí do tmy mezi stromy: „Neblbni, Kájo! Kde jseš?“
Místo odpovědí se z lesa ozve děsuplné kvílení: „Cooo dě-
láááá bezhlavýýýý rytííííř...“ Alenka zaječí a rozběhne se 
pryč. Za ní na cestu vyskočí Kája a směje se na celé kolo: 
„Ájo, neboj, to jsem jenom já!“ „Ty jseš tak blbej,“ křičí na něj 
Alenka s úlevou.
„No, a co teda dělá bezhlavej rytíř, když něco neví?“ ptá se 
Alenka, když už jsou skoro doma. „No, co. Kroutí hlavou,“ 
rozřehtá se Kája. Alenka se k němu přidá.


Co myslíte, žijí v Senohrabech strašidla? 
Žijí, jasně, stejně jako všude jinde. Ale jenom v Senohra-
bech byla založena Československá společnost pro vý-
zkum strašidel! Bylo to z iniciativy pana Jiřího Valenty, 
divadelníka, který kromě toho vymyslel i týdenní divadel-
ní akci Senohrabská strašidýlka. Sjela se na ni strašidla 
z celé republiky. 

Tohle všechno se stalo v roce 1984. Československé společ-
nosti pro výzkum strašidel by dneska tedy mohlo být 35 let. 
Mohlo. Ale není. Rozpadla se v podstatě hned po založení. 
Strašidlům se asi nelíbilo, že by je někdo zkoumal, a tak spo-
lečnost zase rychle rozehnala.


Pán chce koupit starý 
dům. Přijde na pro-
hlídku, majitel ho pro-
vází po domě a všechno 
mu ukazuje. Zájemci se 
dům líbí, jenom si těsně 
před podpisem smlou-
vy ještě vzpomene: 
„Prosím Vás, a nestraší 
tady?“ Majitel se roze-
směje: „Samozřejmě 
že ne, já tu žiju 350 let 
a strašidlo jsem tu ještě 
neviděl.“


Zkuste nám sami namalovat nějakého pořádně děsivého du-
cha. Pak poproste rodiče, ať obrázek vyfotí nebo naskenují 
a do 20. listopadu 2019 pošlou na email cupalova.noemi@
gmail.com. Tři nejstrašidelnější obrázky potom otiskneme 
v prosincovém čísle. Jenom nezapomeňte: obrázky musí být 
černobílé. Jako opravdičtí duchové.

Noemi Cupalová

Z ačátek měsíce patřil práci se dřevem v Dřevíčkové díl-
ně. Krásného počasí v dalších dnech jsme využili k pou-
štění draků, k práci s přírodninami a k projektu Houby.

Třeťáci si vyzkoušeli Školu naruby a měli podzimní přespávání 
ve škole. Páťáci zahájili svoji práci v projektu Abeceda peněz 
založením firmy VyVa (Vyrobené Vánoce). Shlédli také diva-
delní představení ZÁ-TO-PEK v Minoru. 

Žáci 2. a 3. třídy jezdí na plavecký výcvik do bazénu Na Fialce 
do Říčan.

Děti z MŠ a 1. třídy ZŠ se účastní kurzu bruslení.

Rodiče měli možnost přihlásit své dítě do logické olympiády. 
Žáci řešili po dobu 30 minut logické úkoly a po vyhodnocení 
se dozvěděli, jak byli úspěšní ve škole, kraji, republice.

Chystáme projektový den s matematikou. Žáci vyšších roč-
níků připravují matematické úkoly pro mladší spolužáky, při 
kterých je seznámí s matematickými prostředími.

Také pro rodiče připravujeme 18. 11. 2019 v 18.00 hodin dílny 
matematiky prof. Hejného, kde učitelé seznámí rodiče s mate-
matickými prostředími pavučiny, krychlové stavby, autobusu 
a dědy Lesoně. 

Vzpomeneme také na 30 let svobody. Ve škole uspořádáme výstav-
ku a natočíme anketu s obyvateli Senohrab k výročí 17. 11. 1989.

Přejeme vám krásné podzimní dny.
Kolektiv zaměstnanců ZŠ Senohraby

Základní škola a Mateřská škola, Senohraby, okres  
Praha – východ přijme školního asistenta do mateřské  
školy a školní družiny. Úvazek v MŠ 0,50 tj. 20 hod.  
týdně, úvazek v ŠD 0,30 tj. 12 hod. týdně. Úvazky lze  
i spojit, v dopoledních hodinách činnost v MŠ, následně 
činnost v ŠD. Jsme ško- 
la a školka rodinného 
typu s příjemným pro-
středím.
CV zasílejte na adresu: 
skola@zssenohraby.cz
Telefonní kontakt: 
725 781 366 
323 655 337

Upozornění na špatný obsah  
modrých kontejnerů na papír

Do modrých kontejnerů vhazujte pouze papír a kartonovou 
lepenku, nikdy ne pytle od stavebních materiálů (cement, le-
pidlo atd.). Ty jsou značně znečištěné a  nepatří do tříděného 
odpadu, ale do směsného odpadu (černé nádoby). Koncový 
zpracovatel nám takto obsah modrého kontejru po dovezení 
reklamuje.

Děkujeme za pochopení. Marius Pedersen a.s.

Otevření pobočky 
České pošty na nádraží

Tímto si dovolujeme oznámit, že ve spolupráci s Českou poš-
tou, s.p., a novým provozovatelem bude pobočka pošty ote-
vřena na nové adrese: Hlavní 48 (nádražní budova, vchod 
z nástupiště) v úterý 3. 12. 2019. Otevírací doba: pondělí 
a středa 6:30–9:30, 14:00–18:00, úterý a čtvrtek 6:30–9:30, 
14:00–17:00, pátek 6:30–9:30, 14:00–15:00. Služby budou 
poskytovány stejné, jako na staré pobočce.

V měsíci říjnu se ve škole konaly sportovní, kulturní, přírodovědné i vzdělávací akce.

Strašidla v SenohrabechŘíjen ve škole

ŠKOLA HLEDÁ 
ŠKOLNÍHO ASISTENTA 

do MŠ a ŠD
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Akce v obci a okolí Senohrab – listopad 2019
11. 11. 2019 · pondělí · Říčany · kino Na Fialce 
Boží láska. Začátek 20 hodin.
11. 11. 2019 · pondělí · KD Kamenice 
Divadlo pro děti – Pohádka o Kačence a Raráškovi.  
Začátek 9:30 hodin.
13. 11. 2019 · středa · Říčany · KC Labuť 
SLZA – koncert. Začátek 20 hodin.
14. 11. 2019 · čtvrtek · KD Kamenice 
Mňága a Žďorp – podzimní koncert. Začátek 19:30 hodin.
15. 11. 2019 · pátek · Říčany · KC Labuť 
Spirituál Kvintet – koncert. Začátek 19:30 hodin.
16. 11. 2019 · sobota · Čerčany · kino 
Princ Krasoň. Začátek 17 hodin.
16. 11. 2019 · sobota · Zvánovice 
Poradna na téma – ovocné stromy na zahradě. Začátek 14 hod.
17. 11. 2019 · neděle · Senohraby 
Fotbal: TJ Sokol Senohraby – TJ kunice. A-team. 
Začátek 13:30 hodin.
18. 11. 2019 · pondělí · Říčany · KC Labuť 
Vlasta Redl s kapelou – koncert. Začátek 20 hodin.
19. 11. 2019 · úterý · Říčany · KC Labuť 
Originální Pražský Synkopický Orchestr - koncert. 
Začátek 19:30 hodin.
20. 11. 2019 · středa · Říčany · KC Labuť 
Kamil Střihavka & Leaders! Akustické turné.  
Začátek 20 hodin.

21. 11. 2019 · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce 
Ledové království 2. Začátek 17 hodin.
22. 11. 2019 · pátek · Zámek Štiřín 
Petr Kocman & band – koncert. Začátek 19:30 hodin.
23. 11. 2019 · sobota · Čerčany · kino 
Slunovrat. Začátek 19:30 hodin.
24. 11. 2019 · neděle · Chocerady · sokolovna  
Deskohrátky – TJ Sokol Chocerady srdečně zve děti i dospělé 
do sokolovny na odpoledne s hraním deskových her.  
Začátek 16 hodin.
26. 11. 2019 · úterý · KD Kamenice  
Divadlo pro dospělé CAVEWOMAN. Začátek 19:30 hodin.
27. 11. 2019 · středa · Říčany · KC Labuť 
Pavel Šporcl – koncert. Začátek 19:30 hodin.
29. 11. 2019 · pátek · Říčany · kino Na Fialce 
Underground Comedy: Dámská jízda - divadlo. 
Začátek 20:30 hodin.
29. 11. 2019 · pátek · Čerčany · kino 
DIEGO MARADONA. Začátek 19:30 hodin.
30. 11. 2019 · sobota · Zámek Berchtold 
Mikulášská nadílka a zvonkový průvod. Začátek 18 hodin. 
Zvonečky s sebou! 
5. 12. 2019 · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce
Čertovské čarování - veselý příběh o nespokojeném uhlíři -  
divadlo. Začátek 17 hodin.

Jana Hanzlová

Hláska dětemŠkola



6 7říjen . 2019

Zápis č. 4/2019 ze zasedání Zastupitelstva obce Seno-
hraby konaného dne 17. 9. 2019 od 19 hodin v Mateřské 
škole Senohraby, Školní 27 – školní jídelna, Senohraby

Přítomni: Jana Svašková, Vladimír Dvořák, Milan Kraut,  
Jan Beneš, Radek Skořepa, Lucie Pancířová
Omluveni: Alexandra Kloužková, Michal Bílý,  
Anna Voňavková
Neomluveni: 
 
–––––––––––––––––––– –––––––––––––––––– 

Pozn.: Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu 
dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních 
údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 
a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů. 
Neupravená verze zápisu ze zasedání zastupitelstva obce je 
k nahlédnutí na Obecním úřadu Senohraby. Znění zasedání 
zastupitelstva je možné si vyslechnout na audionahrávce 
na webových stránkách obce Senohraby:  
https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-zastupitelstva-2/.

1. Přivítání, kontrola účasti.
Zasedání zastupitelstva obce zahájila starostka obce 
v 19.02 hodin. Dále sdělila, že je pořizován zvukový záznam, 
který bude následně vyvěšen na webových stránkách obce. 

Starostka konstatovala, že dle prezenční listiny – příloha 
zápisu č. 1 – je přítomno 6 členů zastupitelstva obce, omluveni 
jsou zastupitel Bílý a zastupitelky Kloužková a Voňavková. 
Zastupitelstvo obce je tedy usnášeníschopné. 

2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovate-
le zápisu.
Jmenování zapisovatele.
Starostka obce jmenovala zapisovatelkou zápisu paní H.O. 

Starostka obce navrhla na ověřovatele zápisu pana Beneše 
a pana Krauta. 
Usnesení č. 42/2019:  
Ověřovateli zápisu byli zvoleni pan Beneš a pan Kraut.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce. 
1. Přivítání, kontrola účasti.
2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele zápisu.
3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce.
4. Dar pozemku obci od Úřadu pro zastupování státu  
ve věcech majetkových – ppč. 530/2 v k.ú. Senohraby.
5. Koupě pozemku ppč. 132/18 v k.ú. Senohraby – dokončení 
koupě části komunikace z r. 1986.
6. Souhlas s podáním žádosti o dotaci na akci „Kanalizace 
Hrušov“ z krajských dotací.
7. Výsledek výběrového řízení na dodávku CAS a podpis 
smlouvy s dodavatelem.
8. Oprava místních komunikací v obci.
9. Pořízení nového zastřešení autobusové zastávky.
10. Rozpočtové opatření č. 3/2019 a č. 4/2019.

11. Výběrové řízení na akci Rekonstrukce parku v obci  
Senohraby.
12. Nájemní smlouva s budoucím provozovatelem pobočky 
Pošta Partner.
13. Problematika pronájmu obecních pozemků.
14. Různé.
15. Diskuse.

Starostka po přečtení vyvěšeného programu zasedání  
zastupitelstva obce navrhla, aby byl program rozšířen  
o nový bod (14): Informace o procesu vypořádání námitek  
a připomínek k návrhu územního plánu obce, a to z důvodu, 
že jí dnes potvrdil účast na dnešním zasedání Ing. arch. Sixta, 
který je zpracovatelem návrhu nového územního plánu  
Senohraby a který seznámí s procesem vypořádání. Původní 
body 14. Různé a bod 15. Diskuse se posunou, a tedy bude bod  
15. Různé a bod 16. Diskuse.

Doplněný program jednání zastupitelstva obce:
1. Přivítání, kontrola účasti.
2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele zápisu.
3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce.
4. Dar pozemku obci od Úřadu pro zastupování státu  
ve věcech majetkových – ppč. 530/2 v k.ú. Senohraby.
5. Koupě pozemku ppč. 132/18 v k.ú. Senohraby – dokončení 
koupě části komunikace z r. 1986.
6. Souhlas s podáním žádosti o dotaci na akci „Kanalizace 
Hrušov“ z krajských dotací.
7. Výsledek výběrového řízení na dodávku CAS  
a podpis smlouvy s dodavatelem.
8. Oprava místních komunikací v obci.
9. Pořízení nového zastřešení autobusové zastávky.
10. Rozpočtové opatření č. 3/2019 a č. 4/2019.
11. Výběrové řízení na akci Rekonstrukce parku v obci  
Senohraby.
12. Nájemní smlouva s budoucím provozovatelem pobočky 
Pošta Partner.
13. Problematika pronájmu obecních pozemků.
14. Informace o procesu vypořádání námitek a připomínek 
k návrhu územního plánu obce.
15. Různé.
16. Diskuse.

Usnesení č. 43/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje program tak, jak byl přečten 
s doplněním bodu č. 14. Informace o procesu vypořádání  
námitek a připomínek k návrhu územního plánu obce,  
bod č. 15. Různé a bod č. 16. Diskuse.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato. 

4. Dar pozemku obci od Úřadu pro zastupování  
státu ve věcech majetkových – ppč. 530/2 v k.ú.  
Senohraby.
Jde o pozemek ppč. 530/2, na jehož části je chodník obce  
k hotelu Sen, zbytek je mez – travnatá plocha, o rozsahu  
1405 m2. Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových 

na základě dlouhodobého zájmu obce nabídl tento pozemek 
k bezúplatnému převodu na obec.

Usnesení č. 44/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod pozemku 
ppč. 530/2, k.ú. Senohraby, o výměře 1405 m2, druh pozemku 
ostatní plocha, způsob využití silnice od České republiky, jako 
vlastníka, a Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých, Rašínovo nábřeží 390/2, Nové Město, 128 00 Praha 2, 
jako příslušného hospodáře, na obec Senohraby.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel  
Toto usnesení bylo přijato.

5. Koupě pozemku ppč. 132/18 v k.ú. Senohraby  
– dokončení koupě části komunikace z r. 1986.
V roce 1986 Místní národní výbor Senohraby uzavřel kupní 
smlouvu s vlastníkem pozemku v Krátké ulici o koupi části 
jeho pozemku v rozsahu 173 m2, která se následně stala místní 
komunikací. Kupní cena byla zaplacena, ale smlouva nebyla 
registrována na katastru nemovitostí, a tak převod nebyl 
nikdy dokončen. Jde o nápravu tohoto stavu.
Usnesení č. 45/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje kupní smlouvu mezi obcí  
Senohraby a paní J.J. 
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

6. Souhlas s podáním žádosti o dotaci na akci 
„Kanalizace Hrušov“ z krajských dotací.
Pro rok 2020 bude možnost podat žádost o dotaci z rozpočtu 
Středočeského kraje na dobudování kanalizace v Hrušově. 
Žádost bude vypracována a podána ve spolupráci  
s Posázaví o.p.s.
Usnesení č. 46/2019:
Zastupitelstvo obce souhlasí s podáním žádosti o dotaci  
na akci „Lokalita Hrušov – kanalizační řad“ z dotací  
z rozpočtu Středočeského kraje pro rok 2020.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

7. Výsledek výběrového řízení na dodávku CAS  
a podpis smlouvy s dodavatelem.
V létě bylo dokončeno výběrové řízení na zakázku velkého 
rozsahu – na dodávku CAS pro JSDH Senohraby. Nabídku 
podala jako jediná společnost Kobit, spol. s r.o., která je 
schopna podle zadané specifikace vůz vyrobit za cenu  
6 150 000 Kč bez DPH, tj. 7 441 500 Kč vč. DPH. Dodá jej 
do 6 měsíců od podpisu smlouvy.

Usnesení č. 47/2019: 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí výsledek výběrového  
řízení Pořízení CAS pro JSDH Senohraby a schvaluje kupní 
smlouvu mezi obcí Senohraby a firmou Kobit, spol. s r.o., 
se sídlem Rozvojová 269, Praha 6, 165 00, IČ: 44792247, 
o dodávce cisternové automobilové stříkačky CAS 
20/4000/240 S3R v celkové ceně 7 441 500 Kč včetně DPH 
s úhradou z rozpočtu obce roku 2020 a pověřuje starostku 
podpisem kupní smlouvy.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

8. Oprava místních komunikací v obci.
Na základě úpravy rozpočtu obce, kdy vozidlo CAS bude 
hrazeno až v roce 2020, navrhla starostka za část ušetřených 
prostředků v rozsahu 1 700 000 Kč opravit některé místní 
komunikace. Obalovou asfaltovou směsí by byly opraveny  
ulice U Zvoničky (u kapličky dolů), Příčná, V Lipách  
a Pětihostská (po diskusi výměna za navrhovanou ulici  
Klánovka). Povrch v tunelu (ulice U Tunelu) by byl opraven  
pokládkou frézované živice, a to z důvodu vsakování vody. 
Dále by byl opraven neupravený úsek ulice Příčná od OÚ  
do křižovatky s ulicí Ve Vilách.
Usnesení č. 48/2019: 
Zastupitelstvo obce schvaluje opravu místních komunikací 
obalovou asfaltovou směsí, a to ulice U Zvoničky, Pětihostská, 
Příčná, V Lipách, a pokládku frézované živice v tunelu  
(ulice U Tunelu) firmou Bedřich Málek, oprava a údržba  
vozovek a chodníků, Jeremenkova 3, 147 00 Praha 4,  
IČ: 40879364, dle předložených nabídek a dále úpravu části 
komunikace Příčná od obecního úřadu do křižovatky s ulicí  
Ve Vilách.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

9. Pořízení nového zastřešení autobusové zastávky.
Zastaralá a okolí hyzdící autobusová zastávka na návsi by byla 
vyměněna za novou od firmy Kovtec s.r.o., a to včetně lavičky, 
tabulky na jízdní řády, bezpečnostního skla a nápisu za cenu 
55 080 Kč vč. DPH. 
Usnesení č. 49/2019:  
Zastupitelstvo obce schvaluje zakoupení jednoho kusu dvou-
-modulového zastřešení autobusové zastávky Liana A od firmy 
Kovtec s.r.o., Sládkovičova 5, 040 01  Košice, IČ: 50924192, 
v ceně 55 080 Kč včetně DPH.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se  zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

10. Rozpočtové opatření č. 3/2019 a č. 4/2019.
Starostka předložila členům zastupitelstva k informaci  
rozpočtové opatření č. 3/2019 – příloha zápisu č. 2.
Celkové příjmy před rozpočtovým opatřením č. 3/2019 činí: 
26 255 313,00 Kč
Celkové příjmy po rozpočtovém opatření č. 3/2019 činí: 
28 769 429,00 Kč
Celkové výdaje před rozpočtovým opatřením č. 3/2019 činí: 
33 793 737,00 Kč
Celkové výdaje po rozpočtovém opatření č. 3/2019 činí: 
35 033 201,00 Kč

Starostka předložila členům zastupitelstva ke schválení návrh 
rozpočtového opatření č. 4/2019 – příloha zápisu č. 3.
Celkové příjmy před rozpočtovým opatřením č. 4/2019 činí: 
28 769 429,00 Kč
Celkové příjmy po rozpočtovém opatření č. 4/2019 činí: 
28 813 829,00 Kč
Celkové výdaje před rozpočtovým opatřením č. 4/2019 činí: 
35 033 201,00 Kč

Zápis č. 4/2019 Zápis č. 4/2019



V ážení spoluobčané, nebudu zdlouhavě, opakovaně 
a korektně vysvětlovat všem známý problém s opilci  
před naším obchodem, respektive na našem hřišti. 

Uvedu jen některá fakta a příklady a nechám na každém z Vás, 
aby k tomuto „našemu problému“ zaujal svůj vlastní postoj.
 
Daný problém se táhne již řadu měsíců možná i let a stále se 
nedaří s ním vypořádat. V roce 2017 byla přijata nová vyhláška 
č. 1/2017 o zákazu požívání alkoholických nápojů na veřejném 
prostranství, která je pro všechny závazná, ale dennodenně po-
rušována. Ti, kteří tuto vyhlášku vědomě porušují, si z ní pra-
nic nedělají. Vlastně dělají. Jakmile danou vyhlášku zavěsíme  
do daného místa, aby bylo zřejmé, že se jí neřídí, do druhého 
dne ji strhnou. To samé se stane s páskou nebo cedulí, které 
upozorňují na soukromý pozemek.

Jednali jsme i s provozovateli obchodu, aby nedocházelo k pro-
deji alkoholu podnapilým, s upozorněním, že dochází k poru-
šování zákona. Výsledkem bylo slovní napadání prodavačky, 
zastrašování a vypuštění kol, když odmí-
tala prodat další alkohol. Co bude násle-
dovat příště?

Dochází zde k různým úrazům, které si 
opilci způsobí, a dokonce i příjezdu RZS. 
Hromadí se stížnosti od maminek s dět-
mi, které jsou oslovovány různými na-
rážkami. Někteří občané otevřeně tvrdí, 
že se jejich děti bojí chodit 
do krámu nakupovat. Uči-
telka ZŠ je dotazována, při 

hodině tělesné výchovy, jestli nevadí, když bude pes jednoho 
ze „štamgastů“ aportovat míček, který děti používají při vý-
uce...(?) Nevěřícně pak kroutí hlavou a odchází zpět na hřad, 
když je vykázán. A nemluvě již o skutečnosti, že konzumenti 
vykonávají svojí malou i velkou potřebu, kde se jim zrovna zlí-
bí. Pokud se jim podaří proniknout až do zázemí tělocvičny, 
pak totálně znečistí svými výkaly celé WC a bezostyšně odkrá-
čí. On to přeci někdo uklidí.

Nemám nic proti tomu, když si zde kdokoliv sedne na lavičku 
a dá si jedno, dvě piva, a je lhostejné, zda po práci, při náku-
pu, či jen tak, že prostě musí nebo chce. Sedí v klidu, nikoho 
neobtěžuje, dodržuje základní pravidla slušnosti, normálního 
chování a udržuje pořádek. To se však neděje!!! Od božího rána 
do večera se zde do němoty upíjejí stále stejní lidé.

Otevřeně a na rovinu říkám, že se daným problémem intenzivně 
zabýváme a snažíme se ho řešit všemi dostupnými prostředky.

O problému jsem již několikrát informoval 
obec, naposledy otevřeným dopisem v červnu 
tohoto roku, a pevně věřím, že je i obecním zá-
jmem danou záležitost vyřešit.

Nepovažuji to čistě jen za problém „sokolů“, 
ale za vizitku a problém celé obce.

Dovoluji si požádat všechny občany o podporu 
při řešení tohoto závažného problému.
Za VV TJ Sokol Senohraby
předseda TJ Radek Skořepa

Neprovozujeme stánek s veřejným občerstvením!!!

TJ Sokol Senohraby – lyžařský oddíl pořádá

Podzimní běh lyžařů 
– memoriál Ály Syrovatského

63. ročník lesního a přespolního běhu, Nordic running,
Finálový závod Poháru Běžec Podblanicka 2019, přípravný lyžařský kros středočeského KSL 

PŘEDŽACTVO • ŽACTVO • DOROST • DOSPĚLÍ

Neděle 24. 11. 2019 od 9 hod. Senohraby – Vávrův palouk
Propozice + přihlášky předem do 14. 11.     •     Přihlášky na místě od 8.30 hod.

 https://www.senohraby.cz/ski-179/ 
http://www.sose.cz/
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Celkové výdaje po rozpočtovém opatření č. 4/2019 činí: 
30 243 201,00 Kč

Usnesení č. 50/2019: 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí rozpočtové opatření 
č. 3/2019 a schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2019.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

Diskuse: V roce 2020 bude vytvářena nová koncepce rozvoje 
obce Senohraby na další období. Na dotaz pana K., zda bude 
zapojena veřejnost, sdělila starostka, že jsou vítány podněty, 
nápady a náměty od občanů, jak by se měla obec do budoucna 
rozvíjet.

11. Výběrové řízení na akci Rekonstrukce parku v obci 
Senohraby.
Firma Šíp – zahradní architektura a služby, s.r.o., ze Strakonic 
zpracovala projekt sadových úprav – rekonstrukci parku  
u bývalé samoobsluhy. Celý návrh osázení byl několikrát 
konzultován a odsouhlasen Agenturou ochrany přírody a kra-
jiny České republiky, která dohlížela, aby nepůvodní listnaté 
a především jehličnaté dřeviny byly nahrazeny původnějšími 
listnatými stromy s dosazením keřového a bylinného patra  
(trvalky), které vytvoří příznivé mikroklima, včetně zasako-
vání vody, a umožní i hnízdění ptactva. Její souhlas je důležitý 
pro přidělení dotace na realizaci úprav parčíku. Náklady  
na rekonstrukci (terénní úpravy, výsadba a nákup rostlin,  
mlatové cesty atd.) jsou ve výši 966 790 Kč včetně DPH.  
Projekt výsadby bude ve zvětšené podobě (s latinskými  
i českými názvy rostlin) vyvěšen u parku, aby se s ním mohli 
občané seznámit přímo na místě. Současně bude zveřejněn  
i v Senohrabské hlásce. Po diskusi byl bod o výběrovém řízení 
přesunut na další zastupitelstvo obce.
Usnesení č. 51/2019: 
Zastupitelstvo obce souhlasí s přesunem tohoto bodu na příští 
zastupitelstvo.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

12.  Nájemní smlouva s budoucím provozovatelem 
pobočky Pošta Partner.
Pobočka Pošty Partner by měla být otevřena na nádraží  
ve výpravní budově, a to v průběhu listopadu. Nabídku  
na pronájem podala zájemkyně, která má zkušenosti  
s poštovními službami a uzavřenou smlouvu s Českou poštou, 
s.p., s tím, že by platila provozní náklady a nájem v 1. roce  
1 Kč/měsíc a v následujícím období 3 500 Kč měsíčně.
Usnesení č. 52/2019:
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o nájmu prostor  
sloužících k podnikání – zřízení a provozování pobočky  
Pošta Partner mezi obcí Senohraby a A.K., IČ: 49718894.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

13. Problematika pronájmu obecních pozemků.
Na návrh zastupitele Skořepy je zařazen bod o parkování  
na obecních pozemcích. Rozmáhá se v obci nešvar, kdy občané  

neparkují na svých pozemcích, ale na místních komunikacích, 
které mnohdy nejsou průjezdné. Do budoucna by se měla 
nastavit pravidla pro parkování na ulicích, vyznačení míst, 
kde by bylo možné parkovat a jak bude parkování zpoplatněno.

15.  Různé.
Žádost společnosti ČEZ Distribuce, a.s., o uzavření Smlouvy 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a souhlasu 
se stavbou v ulici Sázavská, ppč. 428/2, k.ú. Senohraby.
Usnesení č. 53/2019: 
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby  
č. IZ-12-6001594/2 Senohraby, Sázavská p.č. 400/2, přeložka 
KN mezi obcí Senohraby a ČEZ Distribuce, a.s., se sídlem  
Teplická 874/8, 405 02 Děčín, Děčín IV – Podmokly,  
IČ: 24729035.
Výsledek hlasování: 6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel
Toto usnesení bylo přijato.

Starostka informovala o dvou akcích:
1) Kola pro Afriku – první víkend v listopadu, od pátku 
1. do pondělí 4. 11., pořádá obec Senohraby sbírku kol  
pro Afriku. Kola, koloběžky a odrážedla se sbírají v altánu 
na školní zahradě.
2) Knihy v altánu – tento víkend, od pátku 20. do neděle  
22. 9., budou v altánu na školní zahradě k rozebrání vyřazené 
knihy z obecní knihovny.

14.  Informace o procesu vypořádání námitek  
a připomínek k návrhu územního plánu obce.
Na zasedání zastupitelstva obce byl pozván Ing. arch. Jaroslav 
Sixta, projektant návrhu územního plánu Senohraby (dále 
ÚP), který popsal proces a jednotlivá stádia postupu při poři-
zování nového ÚP (zadání, společné jednání, veřejné projedná-
ní, opakované veřejné projednání). Dle jeho názoru může mít 
vybočení ze zákonného postupu daného stavebním zákonem 
a správním řádem za následek možné právní napadení schvá-
leného ÚP v budoucnu. Poté došlo k rozsáhlé diskusi jak o pro-
cesu zákonných postupů schvalování ÚP, vypořádání námitek 
a připomínek, tak o některých plochách či o územní studii.

Starostka ukončila zasedání zastupitelstva obce ve 21.30 hodin.

Zapsal: H.O.
Čistopis zápisu byl vyhotoven: 25. 9. 2019

Ověřovatelé zápisu:
Jan Beneš v.r. 
Milan Kraut v.r.
Jana Svašková v.r., starostka obce

Zápis byl ověřovateli zápisu podepsán dne: 25. 9. 2019

Zápis byl starostkou obce podepsán dne: 26. 9. 2019

Zápis byl vyvěšen: 27. 9. 2019

Zápis č. 4/2019 TJ Sokol
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D ovolujeme si touto cestou reagovat na některé výroky 
uveřejněné v čísle 9/2019 Senohrabské hlásky a při-
blížit Vám styl jednání a konání v zastupitelstvu naší 

obce, od kterého se distancujeme.

V úvodu bychom chtěli zmínit tiskový zákon č. 46/2000 Sb. 
Právo na odpověď řídící se tímto zákonem popsal Radek Skoře-
pa v Senohrabské hlásce č. 6-7/2019.

Závěr zmiňovaného článku vyzývá vydavatele k dodržování to-
hoto zákona a rovnoprávnosti. Té se nám bohužel nedostává. 
Naše názory jsou v Senohrabské hlásce komentovány často ne-
přesně, či nepravdivě, nedostává se nám stejného práva na od-
pověď v témže čísle, kterého naopak jako vydavatel plně využí-
vá paní starostka, když cítí potřebu odpovědět.

K návrhu revitalizace parčíku v obci 
Shrňme vše od začátku. Začalo to úvahou jednoho opoziční-
ho zastupitele v předchozím volebním období. Ten navrhoval 
koupit parčík co nejdříve. Usnesení nebylo schváleno. Obec 
obdržela nabídku na odkoupení od majitele pozemku za cenu 
1 900 000,- Kč. Koupě byla zamítnuta s odůvodněním, že par-
čík nepotřebujeme. Následně po několika soudních stáních 
obec parčík koupila za cca 2 300 000,- Kč s odůvodněním, 
že potřebujeme chodník podél komunikace, který je součás-
tí tohoto pozemku. Nepotřebovali jsme „oázu klidu a zeleně“, 
ale chodník! Součástí ocenění pozemku znaleckým posudkem 
bylo i ocenění vzrostlých stromů na cca 360 000,- Kč. Pozdě-
ji se zrodila myšlenka paní starostky na „oázu klidu a zeleně“  
a bez předchozího projednání se zastupiteli zadala k vypracová-
ní návrh konceptu. Zastupitelstvo obce dne 17. 12. 2018 přijalo 
usnesení č. 81/2018 o zadání dendrologického posudku na stá-
vající dřeviny. Posudek, který byl předložen zastupitelstvu, ne-
byl posudkem dendrologickým, ale pouze posudkem, který 
označoval dřeviny jako nevhodné do konceptu. Zastupitelstvo, 
uvedeno v omyl, že se jedná o dendrologický posudek, odhlaso-
valo usnesení č. 13/2019 ze dne 12. 3. 2019 – pokácení 8 kusů ri-
zikových jehličnanů. Ve skutečnosti bylo pokáceno stromů více, 
a to vše bez našeho vědomí.

My, jako opoziční zastupitelé, jsme apelovali, aby celá záležitost 
s kácením stromů byla v předstihu a dostatečně komuniková-
na s občany. To se nestalo! Pochopitelně mezi občany zavládla 
nevole a vyvstalo mnoho otazníků spojených s touto akcí. Nyní 
nastal čas toto místo proměnit s vyčíslenými předběžnými 
náklady 996 790,- Kč z obecního rozpočtu. Po celou dobu 
debaty o tomto „kouzelném místě“ je a bude naší snahou, aby 
nejen do celého procesu tvorby návrhu revitalizace parčíku, ale 
i do využívání všech obecních pozemků a obecních akcí, byli 
zapojeni občané Senohrab. Chceme jen to, co bylo přijalo za-
stupitelstvem obce usnesením č. 15/02/2014 – Strategie rozvoje 
obce Senohraby na období 2014–2020, citováno: „Vedení obce 

musí iniciovat zapojení široké veřejnosti do kontroly i realiza-
ce strategického plánu. Mělo by tak docházet k většímu zapo-
jení veřejnosti do řešení problémů v obci, větší odpovědnosti 
občanů za realizaci aktivit obce a spolupráci občanů s místní 
samosprávou.“ Chceme to, co v dnešním světě považujeme za 
normální, tedy veřejné seznámení se záměrem. Diskusi, při kte-
ré se hledá s občany společný názor. V naší vesnici však vládne 
bezohledné prosazování myšlenek jedinců bez dlouhodobého 
konceptu. Povšimněte si, že ani v článku o návrhu revitalizace 
parčíku v obci není připouštěna žádná diskuse. Prostě z toho 
vyplývá: Občane, seznam se, jak to bude!

Na posledním zasedání zastupitelstva obce dne 17. 9. 2019 byly 
z řad obyvatel vzneseny myšlenky a přání, jak toto území vyu-
žít. Zazněl i nápad na umístění obchodu (lze dohledat na zvu-
kovém záznamu). My opoziční zastupitelé jsme následně tuto 
myšlenku z řad obyvatel šířili mezi nepřítomné zastupitele 
na tomto veřejném zasedání. Cílem bylo navrhnout úpravu čás-
ti daného území v rámci probíhajícího návrhu územního plánu 
či jeho výrokové části tak, abychom nebyli v budoucnu omezeni 
a případně mohli s touto myšlenkou dále pracovat. Nikdo z nás 
projekt revitalizace parčíku nekonfrontuje protichůdným návr-
hem tak, jak uvádí paní starostka! Jsme pro revitalizaci tohoto 
místa, avšak naše představy s jeho využitím jsou jiné. Bylo ře-
čeno, že se pustíme do návrhu a že zapojíme i občany, kteří pro-
jevili zájem. Občané šanci doposud nedostali a nedostali jsme 
ji ani my. Stejně jako všechny akce obce nám byl návrh předlo-
žen jako hotová věc, na které se dlouhodobě bez nás pracovalo. 
Neměli jsme možnost cokoliv navrhnout či změnit. Opravdu je 
nutné pokračovat v kácení jen proto, že se některé stávající dře-
viny nehodí do návrhu? Nebylo by možné postavit projekt tak, 
aby byly stromy zachovány a došlo jen k jejich ošetření či pro-
řezu? Chceme zelený park bezmála za 1 milion Kč, na jehož re-
alizaci možná získáme dotaci, ale až na pár laviček určených 
k posezení nebude mít jiné využití? Nebo chceme místo pro re-
lax či aktivní odpočinek, které zároveň může zajistit občanskou 
vybavenost vhodně zvoleným projektem, zapadajícím do okolní 
zástavby nebo může uspokojit potřeby mládeže cvičícím wor-
koutovým centrem, po kterém léta žadoní? Případně něčím úpl-
ně jiným? I na toto všechno je možné žádat o dotaci.

Nikdo z opozičních zastupitelů nikdy neuvažoval o přemís-
tění obchodu od tělocvičny, ani to nenavrhoval. Malý obchod 
ve spodní části obce má své opodstatnění a budeme se snažit 
udržet tuto možnost a službu pro občany i v budoucnu. Kon-
cepce obchodu s možností ubytování je žádaná mezi komuni-
tou, která drtivou většinu malých krámů provozuje a je to velký 
stabilizační prvek udržitelnosti malého krámu. Návrh územ-
ního plánu obce Senohraby sice počítá s novou nákupní zónou 
za mostem na periferii obce tak, jak popisuje paní starostka 
a kterou podporujeme, ale víme, kdy a zda vůbec to bude?
Radek Skořepa, Lucie Pancířová, Alexandra Kloužková

F ormování nálad ve společnosti a manipulace veřejného 
mínění prostřednictvím informací včetně dezinformací 
vždy bylo a je trvalým obsahem zájmů mocenských elit. 

Dezinformace jako šíření záměrně klamných informací není 
ničím novým. Nové je však jejich množství a rychlost přená-
šení neumožňující občanům se v této informační explozi řádně 
orientovat a v reálném čase vyhodnocovat věrohodnost infor-
mací. Řada zahraničních vlivových agentur (údajně ruské a čín-
ské) tohoto informačního prostředí využívá k šíření klamných 
zpráv. Že uvedené tvrzení není „dezinformací“, dokumentuje 
založení Národního centra proti terorismu a hybridním hroz-
bám v roce 2017, spadajícího pod MV ČR, a vznik speciálního 
odboru na MZV ČR, který se bude zabývat identifikací dezinfor-
mací a jejich filtrací. Domnívám se, že i Armáda ČR disponuje 
takovým pracovištěm.

Účinný boj s dezinformacemi je odvislý od stupně důvěry ve-
řejnosti zejména ve veřejnoprávní média, která jsou zřizována 
státem jako otevřená, nestranná média mající poskytovat veřej-
nosti objektivní, všestranně vyvážené informace pro svobod-
nou tvorbu názorů. Jsem toho názoru, že média veřejné služby 
tuto vážnou roli ne vždy naplňují a boj s dezinformacemi tak 
oslabují. Vytvářejí mnohdy vlastní politickou agendu, při kte-
ré často deformují realitu a interpretaci událostí přizpůsobují 
politickým zájmům. Místo objektivní informace o tom, co se 
kde děje, nahrazující osobní nepřítomnost v místě a čase, jsou 
předkládány subjektivní názory, komentáře redaktorů příp. vy-
davatele, mnohdy tak ideologicky podjaté, že působí jako pod-
půrné prostředí pro různé vlivové skupiny až po neskrývanou 
podporu např. protivládních demonstrací. Předmětem kritiky 
významné části veřejnosti se proto stává zejména ČT, která se 
v některých případech dopouští rozporu s vlastním etickým ko-
dexem, který ji zavazuje k otevřenosti, nestrannosti a nezávis-
losti. Příkladem toho je nepřehlédnutelná zášť a vymezování se 
veřejnoprávní televize vůči prezidentu M. Zemanovi. Odpůrci 
jeho zvolení v médiu veřejné služby zneužívají některých kon-
traverzních kroků prezidenta k prezentaci nepokryté nenávis-
ti k jeho osobě. Politický aktivismus ČT paradoxně umožňuje 
veřejnoprávní instituci s velmi nízkou důvěrou veřejnosti vést 
mediální válku s významnou politickou osobností požívající 
dlouhodobě nejvyšší důvěry veřejnosti. Obdobná mediální hys-
terie je vedena vůči A. Babišovi, což přispívá k dalšímu názoro-
vému štěpení společnosti.

Ze zpravodajství se téměř vytratila informace, zpráva jako 
zprostředkovatel poznání a byla nahrazena politickým komen-

tářem. Místo objektivní informace o tom, co se kde děje, jsou 
veřejnosti předkládány subjektivní náhledy redaktorů či vyda-
vatele na to, co se děje. Potvrzuje to i současná parlamentní dis-
kuse ke zprávě o činnosti ČT. Média jsou sice plná názorových 
střetů, emocí, ale málo je svědectví za pomoci faktů. Široce se 
např. zabývají umisťováním válečných sirotků (emoce) než tím, 
kdo nebo co sirotky vytváří a proč (fakta). Za korektní infor-
maci je vydávána mediální spekulace, s kým se která politická 
strana při sněmovním hlasování spojí k zamítnutí (emoce) ná-
vrhu zákona, avšak k samotnému návrhu, co řeší, komu a čemu 
bude sloužit (fakt) se nevyjadřuje. Mediální informace tak 
přestávají být sdělením, údajem o skutečnosti a probíhajících 
procesech. Podle mého názoru se změnil vztah médií veřejné 
služby k politice, tj. namísto toho, aby média viděla politiku 
jako střet různých mocenských zájmů, média politiku vykládají 
černobíle v kategoriích dobra a zla, což může vést u některých 
skupin obyvatelstva např. k úvaze, že kdo se necítí být dostateč-
ně „mainstreamovým“ rusofobem, musí být nutně rusofilem, 
příp. bolševikem, a takové známkování nemá nejen dobré kon-
ce, ale i dál prohlubuje rozdělení společnosti.

Dezinformace a dezinterpretace je obtížné rozeznat, neboť 
nevnáší do veřejnosti nějaké jiné, nové pravdy o skutečnosti, 
jevu, jako je tomu u propagandy, ale relativizují tyto skutečnos-
ti vyvoláváním emoce a iracionální reakce, že všechno je jinak, 
že za vším je něco nekalého, že každý má svou pravdu. Společnost 
zbavená soudržnosti, rozdělená dle názorové shody do skupin, 
kde se vzájemně ubezpečují o své pravdě nemajíce žádných opo-
nentů, je nejvhodnějším prostředím pro úspěšnou manipulaci. 
Obětí šířených dezinformací nejsou lidé, kteří jim bezmezně věří, 
ale ti, co už neví, čemu mají věřit. Nebezpečí dezinformací spočí-
vá právě v tom, že vedou ke stavu, kdy nikdo nevěří ničemu, což 
ve svých důsledcích těžce poškozuje a dělí společnost. I po 30 le- 
tech žití ve svobodě platí, že nejpádnější obranou před dezinfor-
mací a dezinterpretací je nebát se přemýšlet.

Pokud se někdo z laskavých čtenářů domnívá, že uvedené ná-
zory a učiněné závěry jsou chybné, a současně jeví zájem pro-
blematiku mediální manipulace a ovládání mysli zbavit jisté 
povrchnosti, doporučuji přečíst knihu „Válka médií – Mýtus 
informační společnosti“ (autor Viktor Farkas) a knihu George 
Orwella „1984“, a to v uvedeném pořadí. Svůj neveselý příspě-
vek si dovolím zakončit opět výrokem karikaturisty M. Kemela: 
„Žádné odmlouvání – povinně 3 promile alkoholu v krvi je způ-
sob, jak sjednotit tuto rozdělenou společnost.“

PhDr. V. Kopper

Reakce na článek paní starostky „Návrh revitalizace  
parčíku v obci“ uveřejněný v Senohrabské hlásce č. 9/19?

Svět je v takovém stavu, že dezinformace 
je často mnohem korektnější než informace...

Vážení spoluobčané, čtenáři a všichni, kteří se zajímáte o dění v naší obci.
Titulkem příspěvku je text doplňující kreslený vtip českého karikaturisty M. Kemela,  
nedávno zveřejněný v jednom prestižním deníku. Ironický text s velkou vypovídající  

schopností poukazuje na problém korektnosti a objektivity informací, které nás 30 let  
po sametovérevoluci denně obklopují a ovlivňují naše postoje.

Názory Názory



HLEDÁME
pracovníka/pracovnici, 
pro vedení malého kolektivu,  
administrativní práce, sklady.
—
Tech. vzdělání výhodou, zapracujeme.
Na zkrácený úvazek nebo HPP.  
Po-Pá 7.30-16.00 hod.  
Pracoviště Velké Popovice.
—
Tel.: 777 038 000  
písemně na gato@gato.cz.  
Na věku nezáleží.

pracovníka/pracovnici,
na drobnou manuální práci.  
—
Zapracujeme, v malém kolektivu  
a hezkém prostředí.  
Nabízíme volnou pracovní dobu  
na DPP, brigádu.
Po-Pá 7.30-16.00 hod. P 
racoviště Velké Popovice.
—
Tel. 777 038 000, 
písemně na gato@gato.cz. 
Na věku nezáleží.

Je libo  

Ladovský 
kalendář 
na příští rok či něco jiného od Josefa Lady?

Kromě e-shopu www.joseflada.cz/obchod, 
Památníku Josefa Lady a jeho dcery Aleny  

v Hrusicích můžete nyní nakupovat  
vše od tohoto jedinečného českého umělce 

i v kamenném obchodě  
v Praze ve Vodičkově ulici.
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O becně podle zákoníku práce platí, že jestliže zaměst-
navatel nevyplatil zaměstnanci mzdu (nebo její náhra-
du nebo jakoukoli část) v době do 15 dnů po uplynutí 

termínu stanoveného pro výplatu (výplatní termín), má takový 
zaměstnanec právo okamžitě zrušit pracovní poměr a přísluší 
mu nárok na odstupné ve výši trojnásobku průměrného výděl-
ku. Zda a od koho zaměstnanec dostane nevyplacenou mzdu, 
záleží na několika okolnostech. 
• Zaměstnavatel je v platební neschopnosti a dosud není po-
daný návrh na zahájení insolvenčního řízení (nebo vyhlášené 
moratorium před zahájením):
Zaměstnance se může domáhat vyplacení své mzdy pouze 
cestou soudu. V konkrétních případech se zaměstnanci obra-
cejí nejdříve na inspektoráty práce (www.suip.cz) a upozorňují 
na to, že u nich v zaměstnání není něco v pořádku, a požadují 
kontrolu a pak nápravu věci. Je to dobré proto, aby inspektorát 
udělal kontrolu a v případě nedostatků uložil zaměstnavate-
li pokutu nebo stanovil nápravné opatření. Ale nepomůže to 
k výplatě dlužné mzdy. Jestliže zaměstnavatel i přes takové 
opatření odmítne vyplatit mzdu, nelze se bránit jinak než po-
dáním žaloby.
V případě, kdy zaměstnanec bezpečně ví, že zaměstnavatel 
je v platební neschopnosti, může sám podat krajskému soudu 
návrh na zahájení insolvenčního řízení. Podmínkou je, aby za-
městnavatel měl nejméně dva věřitele (i více) a měl peněžité 
závazky déle než 30 dnů po splatnosti a není schopný je plnit. 
Zaměstnanci, kteří takový návrh podají, jsou osvobození od po-
vinnosti hradit zálohu (paušální kauci) na insolvenční řízení.
• Na zaměstnavatele je již podaný návrh na zahájení insol-
venčního řízení, ale není starší pěti měsíců a 15 dnů od zveřej-
nění informace úřadem práce:
Jestliže běží výše uvedená lhůta od zveřejnění insolvenčního 
návrhu (info na www.justice.cz nebo na www.mpsv.cz), může 
zaměstnanec část svých mzdových nároků uplatnit u úřadu 

práce. Konkrétně tří splatných mzdových nároků za rozhod-
né období (měsíc vyhlášení insolvence, tři měsíce předtím a tři 
měsíce po vyhlášení). Maximálně může zaměstnanec od úřadu 
práce dostat 35 926 Kč.
K podání žádosti o uspokojení mzdových nároků je třeba vyplnit 
formulář, který poskytuje úřad práce (nebo na www.mpsv.cz).
Zaměstnanci, kteří nepodali v uvedené lhůtě žádost úřadu 
práce, mohou svoje nároky uplatnit až v insolvenčním řízení 
u soudu, nedošlo-li k zastavení řízení. V takovém případě jim 
pomůže jen žaloba u obecného soudu. 
Zaměstnanci nemusejí svoje mzdové pohledávky povinně při-
hlašovat do insolvenčního řízení, protože insolvenční zákon 
stanoví, že jejich pohledávky se považují za uplatněné ve výši 
vyplývající z účetnictví dlužníka nebo z daňové evidence. Pou-
ze v případech, kdy je spor o výši nevyplacené mzdy, je lepší 
podat individuální přihlášku pohledávky a vysvětlit, v čem je 
spatřovaný rozdíl ve výši dlužné pohledávky.
• Insolvenční správce neuspokojí pohledávky zaměstnance 
včas a v plné výši
Mzdové pohledávky mají v insolvenčním řízení poněkud lepší 
postavení než jiné dluhy, např. z úvěrů, kupní ceny apod. Může 
se stát, že insolvenční správce nezíská v průběhu insolvenční-
ho řízení dostatek prostředků pro vyplacení dlužných mezd. 
Pak zaměstnanci nezbývá, než se jako věřitel domáhat jejich 
vyplacení žalobou podanou pro-
ti insolvenčnímu správci. Není 
to jednoduchá záležitost a zpra-
vidla je potřeba angažovat advo-
káta (www.cak.cz), který se umí 
v uvedené problematice oriento-
vat. Zaměstnanci mohou vyhle-
dat pomoc i na internetu, např. 
na www.vasenaroky.cz či jinde.

Zaměstnavatel neplatí mzdu

Jak zvládnout péči o sebe sama a domácnost, když už Vám síly nestačí? Zůstat doma, 
i když se bez pomoci jiných již neobejdete, lze zvládnout s pomocí Terénní odlehčovací 
služby TŘI, o.p.s. Asistenti služby pomáhají s osobní hygienou, při přípravě a podává-

ní stravy, doprovází na procházku, na nákup či k lékaři, vyzvednou léky na předpis, dělají 
společnost pro volné chvíle, nabízejí společné čtení a jiné aktivizační činnosti. Zároveň tak 
blízkým pečujícím osobám poskytují čas na odpočinek či vyřízení nezbytných záležitostí. 

Terénní odlehčovací služba je poskytována v pracovní dny od pondělí do pátku vždy od 8:00 
do 16:00 hodin v místě bydliště klientů, které není vzdálené více než 20 km od Čerčan. Cena 
služby je 120 Kč na hodinu. V případě zájmu, prosíme, volejte: 731 480 350, nebo pište: 
terenniOS@hospic-cercany.cz. 

Více informací zde:  
https://www.hospic-cercany.cz/sluzby/socialni-sluzby/terenni-odlehcovaci-sluzby/

Terénní odlehčovací služba

Okénko k sousedům
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